
Recente rapporten en studies hebben aangetoond dat kin-
deren steeds minder actief worden. Ze zitten voornamelijk 
achter hun iPads thuis en op school. Dit resulteert in een 
verhoogd risico op obesitas, diabetes en andere gezond-
heidsproblemen. Tegelijkertijd neemt de zwemvaardig-
heid onder jongeren af, wat een bedreiging vormt voor 
hun veiligheid in en rond water. Dit geldt met name voor 
kinderen met een achtergrond zonder zwemcultuur.

Nico Daamen, raadslid voor BVHlokaal en oud-docent, is 
een gedreven pleitbezorger voor gezondheid en bewe-
ging van kinderen en daarom roept hij de raad via een 
motie op om actie te ondernemen en de volgende genera-
tie een gezonde en zwemveilige toekomst te bieden. We 
stellen als BVHlokaal daarbij voor om schoolzwemmen en 
beweging weer prioriteit te geven en daarvoor een pilot 
te starten van twee jaar om in samenwerking met circa vijf 
scholen, waaronder AZC school ‘de Hoogstraat’ in Leer-
sum, het schoolzwemmen voor kinderen mogelijk te ma-
ken. In de eerste plaats voor het vergroten en behouden 
van de zwemvaardigheid, waarbij het eventueel ook kan 
leiden tot een diploma. “Van leren zwemmen naar blijven 
zwemmen!”

        “Onze prachtige
                  Utrechtse Heuvelrug,
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een reservoir van groen, rust en ruimte.”

Bram Brinkman, fractievoorzitter BVHlokaal

Toen ik dit jaar precies 50 jaar geleden als jonge jongen in 
Driebergen-Rijsenburg terecht kwam werd ik op slag ver-
liefd op het vele groen. Ook al was ik vanuit mijn agrarisch 
geboortedorp wel met een groene omgeving bekend, deze 
bosrijke omgeving oogde en voelde voor mij totaal anders. 
En tot op de dag van vandaag voel ik mij er enorm thuis.

Sinds ruim een jaar ben ik nu betrokken bij de lokale 
politiek en ik moet zeggen, dat smaakt best goed. Ook al 
kun je vanuit je rol als raadslid niet alles bewerkstelligen 
dat je graag zou willen, er is best ruimte voor inbreng en 
invloed op het beleid van de gemeente. Ook al moet je dat 
wel bevechten, samen met of juist tegenover andere partijen. 

Wat voor mij de drijfveer is om na mijn zakelijke besognes van 
de afgelopen 45 jaar nu ‘mee te doen’ in de politieke arena 
is om de karaktervolle elementen van onze leefomgeving te 
bewaken en beschermen maar waar nodig en mogelijk ook te 
versterken. Denk daarbij aan het vele groen en de fraaie be-
bouwing, waarvan langs de hoofdader vanaf station Drieber-
gen-Zeist tot en met Amerongen, vooral in de dorpscentra, 
erg veel fraais is verdwenen. Maar ook de verrommeling door 
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Als lokale partij hebben wij geen 
politieke kleur of ideologie nodig. 
We zijn breed georiënteerd en de 
focus ligt op wat er gebeurt in de 
gemeente. Graag delen we dit met 
u. Om de nabijheid met de burgers 
in onze gemeente te benadrukken 
zullen we regelmatig deze Nieuws-
brief verspreiden. Uw reacties en 
aanvullingen worden zeer op prijs 
gesteld. Dat is pas echt lokaal!

Harry de Jong
voorzitter BVHLokaal

Natte gymles

Nico Daamen, raadslid BVHlokaal: 
“We moeten toch echt niet willen dat er nog 

mensen verdrinken omdat ze niet zwemvaardig zijn!”(vervolg op blad 4)



1) In een paar jaar van raadslid naar fractievoorzitter naar 
    wethouder. Waar zitten de belangrijkste verschillen?

Samengevat zou ik zeggen: als wethouder ga ik over meer 
onderwerpen. Het is een bredere taak en verantwoordelijk-
heid. De gemeenteraad bepaalt vooral het wat, als wethou-
der sta je voor het hoe, met vertaalruimte. Mede door de 
spreekuren heb ik het gevoel nu (nog) dichter bij de inwo-
ners te staan en nog beter te weten wat onze inwoners van 
het gemeentebestuur verwachten. Ik ben me meer bewust 
van de stille meerderheid, waar ik me verantwoordelijk voor 
voel. Dat is heel leuk, maar niet altijd makkelijk. Je doet wat 
de meerderheid van de raad vindt, maar nooit is iedereen 
tevreden. Dan zit je tussen twee vuren. Wat me sterkt en 
inspireert is dat je als wethouder een grote taak en kansen 
hebt om samen met de raad tegemoet te komen aan de wen-
sen uit de breedte van onze gemeente. Werkend aan de uit-
voering worden de te overwinnen tegenstromen duidelijker. 

2) We kennen je als een doener. Waar loop je het meest 
    tegenaan om de ambities uit het raadsbreed programma
    v.w.b. jouw portefeuille waar te maken?

Klopt. Ik wil heel graag doen! Gelukkig heb ik een concrete 
portefeuille. Als overheid heb je rekening te houden met 
processen die tijd kosten. Dat belemmert me niet zo veel. 
Die processen dragen namelijk bij aan zorgvuldigheid en dat 
is wat ik erg belangrijk vind. Inclusief verantwoording ach-
teraf. Maar het vertraagd soms wel en dat is voor een ietwat 
ongeduldig persoon soms niet makkelijk.

3) Welk onderwerp in onze gemeente zou je het liefst nog 
    vandaag opgelost willen zien en waarom?

Haha. Vandaag zal niet lukken, maar bovenaan mijn agenda 
staat de leefbaarheid van de dorpscentra. Via een structure-
le lijn van ‘ontstenen en vergroenen en onderhouden’ willen 
we die verder verbeteren. Voor elk dorp zijn de wensen en 
prioriteiten voor winkelstraten en openbare ruimte anders, 
dus dat is maatwerk. Maatwerk, wat moet passen binnen 
de nog vast te stellen Centrumvisie. Dat wat kan, dorp voor 
dorp, daar ga ik me persoonlijk voor inzetten. Ook hier geldt 
dat je nooit iedereen blij maakt. Daar ben ik me van bewust. 
Maar samen met inwoners, ondernemers, de raad en het col-
lege gaan we stappen zetten. 

     
4) Wat is er zicht/merkbaar veranderd als deze college-
     periode erop zit?

Tja. Dat is zo aan het eind van dit gesprek een makkelijke 
vraag. Ik noem twee dingen. Dat we echt groen hebben ge-
daan! Ontstenen inplaats van ontgroenen. Niet alleen van-
uit klimaatdoelen. Ook uit oogpunt van leefbaarheid. En 
dat op een manier waarbij alle zeven dorpen zich gezien 
en serieus genomen voelen. Opgeknapt en gelijkwaardig 
behandeld. Levendige kernen, dat hou ik graag steeds voor 
ogen.

Robin de Bock, raadslid BVHlokaal:
“Er zou echt een verkeerde afslag zijn 

   genomen als het  plan zou zijn doorgezet.”

Verkeerde afslag
Het was al snel duidelijk dat het collegevoorstel om een 
extra op/afrit naar de A12 te realiseren bij Maarn op 
foutieve aannames was gebaseerd. Met de inzet van 
BVHlokaal raadslid Robin de Bock werd samen met andere 
partijen daarom een amendement ingediend om hiervan 
af te zien. 

Het voorstel van het college was om een extra op- en af-
rit richting Arnhem te realiseren, vanwege verkeerspro-
blemen in Maarn. Onder voorwaarden zou deze oprit er 
dan voor 2040 moeten komen. Wij vinden dat er eerst 
gekeken moet worden of die oprit nu echt aantoonbaar 
nodig is en er geen alternatieven mogelijk zijn. En zelfs 
dan zijn strenge voorwaarden van toepassing. Dit alles 
voor de leefbaarheid en bescherming van de natuur in 
de directe omgeving van waar die op/afrit zou moeten 
komen. Het amendement is met grote meerderheid aan-
genomen. Het resultaat is dus dat deze op/afrit er dus niet 
zomaar zal komen...

Bouwen naar
            behoefte
Dat er in onze gemeente her en der nog wat bijgebouwd 
moet worden is duidelijk: vooral voor starters en senioren 
en vooral betaalbaar. Maar de meeste gebouwde wonin-
gen (in 2021 meer dan de helft en in 2022 maar liefst 85%) 
zijn dure woningen voor een zeer kleine groep Nederlan-
ders (3%) die geen woningnood kent. Dit ‘scheefbouwen’ 
wil BVHlokaal aanpakken. Gelukkig worden de afgespro-
ken aantallen sociale woningen in projecten wel gehaald, 
maar het ‘middensegment’, nodig voor de doorstroming 
en waar de meeste behoefte aan is, loopt nog erg achter 
(7%). Daar zullen we ons voor blijven inzetten. Een wapen 
in de strijd zijn de ‘flexwoningen’. Nu is het plan om deze 
alleen te gebruiken voor bepaalde ‘spoedzoekers’. Dat 
zijn vooral kwetsbare mensen die in een hulptraject zit-
ten en het lijkt ons geen goed idee, voor henzelf en voor 
de buurt, om ze bij elkaar te zetten. Een mix bewoners 
lijkt ons in alle gevallen beter. Daarnaast is er de optie 
“Tiny Houses” wat maar niet van de grond komt. Daar wil 
BVHlokaal verandering in bewerkstelligen.

Naast aandacht voor bouwen wil BVHlokaal ook aandacht 
voor het groen. Bij bouwontwikkelingen willen we dat 
50% van het plan groen blijft/wordt en willen wij dat elke 
boom die eruit gaat terug komt: ter plekke of in de omge-
ving, en als dat niet kan compenseren via het bomenfonds. 
Daarnaast zij we blij met het extra groen in de ‘openbare 
ruimte’. Niet alleen worden bomen die uit straten/pleinen 
e.d. verdwenen waren weer herplant (terwijl Leersum een 
eigen herstelplan heeft na de valwind) maar ook worden 
er stukken ‘steen’ beplant en passen we een nieuw maai-
beleid voor bermen toe om het groen en de biodiversiteit 
te stimuleren. Wie groen zegt, zegt ook blauw: de verdro-
ging is een gevaar voor ons groen, het water vasthouden 
zal steeds belangrijker worden.

Francine van de Velde, raadslid BVHlokaal:
“Als er gebouwd wordt dan moeten we 

vasthouden aan een aantal strikte 
groene voorwaarden.”

< G e m e e n t e b r e e d >
Amerongen
Voor diverse bewoners die last ondervinden proberen we 
het grote aantal motoren om het dorp heen te leiden. Dat 
is niet eenvoudig geregeld, maar we houden er aan vast dat 
het motorlawaai minder moet worden in de woonkern. Ook 
vinden we dat de druk op de recreatie best wel iets lager 
kan. Met name daar waar bewoners veel overlast ervaren, 
bijvoorbeeld bij het parkeren van de auto’s van mountain-
bikers in de dorpskernen, en die soms Amerongen als open-
bare kleedruimte met sanitair beschouwen. Dat kan echt niet! 

Driebergen-Rijsenburg
 Er is al lange tijd een behoefte om het centrum te opwaarderen 
qua groen, bebouwing, bereikbaarheid en gezelligheid. Inmid-
dels is er op initiatief van de gemeente een eerste verkennend 
gesprek geweest met een aantal organisaties die zich hiervoor 
al actief inzetten. Dit gesprek wordt binnenkort voortgezet met 
nog een aantal andere groeperingen die belang hebben bij 
een verbeterd dorpscentrum. Na de zomer komt de gemeente 
met een plan van aanpak om tot zo’n Centrumvisie te komen. 
BVHlokaal heeft zich al in 2017 hiervoor sterk gemaakt. 
We zijn blij dat er nu concrete aktie wordt ondernomen

Momenteel wordt er samen met de gemeenteraad van Zeist ge-
sproken over een door beide gemeentes gezamenlijk opgesteld 
plan van aanpak om tot een gebiedsvisie rondom het landgoed-
station Driebergen-Zeist te komen. Wat ‘willen en kunnen we 
daar’ qua woningen, kantoren, winkels, groen enz.?’ is daar-
bij de centrale vraag. Als het plan van aanpak wordt goed-
gekeurd komt er een uitgebreide studie naar de wensen en (on)
mogelijkheden voor de verdere ontwikkeling van dit gebied. 

Doorn 
In Doorn zijn bomen die uit het straatbeeld verdwenen wa-
ren weer herplant en worden steenvlakken beplant. Voor het  
centrumgebied zal een nieuwe ‘visie’ komen. Een 1e aanzet was 

al gegeven en zal nu samen met de gemeente en haar inwoners 
en o.a. de Vereniging Leefbaarheid Doorn opgepakt worden. 

De verhuizing van de mariniers is met een jaar uitgesteld 
maar voor BVHlokaal blijft duidelijk: het verkeer zal bepalend 
zijn voor het aantal woningen om het dorp leefbaar te hou-
den. Het plan om de golfbaan tijdelijk voor fl exwoningen te 
gebruiken juichen wij toe, maar wel als iedereen daarvoor 
in aanmerking komt en niet alleen een kwetsbare groep.

Maarn/Maarsbergen
Al een aantal jaren is de groep ‘ DoeMaarnMee’ aan het werk 
geweest. Zij hebben een aantal varianten onderzocht en hebben 
uiteindelijk een voorkeursvariant aangegeven met de scholen 
op de Planetenbaan dicht bij de hoogspanning, het dorpshuis 
met sporthal op het Trompplein. Bij de Breeschotenlaan is dan 
woningbouw voorzien. Op initiatief van BVHlokaal is een amen-
dement aangenomen, waarbij het college de opdracht heeft ge-
kregen niet alleen de voorkeursvariant van de DoeMaarnMee 
groep verder uit te werken, maar ook de variant ‘alles op zijn 
plek’. De scholen op de huidige plek, het dorpshuis met ge-
renoveerde sporthal op het Trompplein.  Voor het scenario van 
DoeMaarnMee mag het bosje van Koeman niet meer gebruikt 
worden en er moet goed rekening gehouden worden met de 
verkeerssituatie en de hoogspanning. De gemeente is nu volop 
aan de slag met het uitwerken van de twee scenario’s. In sep-
tember weten we meer. 

Leersum
In Leersum wordt veel bijgebouwd. Altijd in een mix bij een 
groter aantal woningen voor een lage, midden en hogere prijs, 
zoals door de raad goedgekeurd is in de woonvisie. Niet alle 
inwoners zijn even blij met een nieuwbouwproject ‘bij hen voor 
de deur’. Wij zijn bij de volgende projecten in gesprek gegaan 

       (vervolg op blad 4)
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Als u een keer met ons wil ‘sparren’ over een lokaal 

thema dat wat u betreft meer aandacht zou moeten 

krijgen, schroomt u dan niet om ons daarover te

benaderen. Een mailbericht aan info@bvhlokaal.nl 
en we nemen daarover dan contact met u op.

Weet overigens op voorhand wel dat wij echt niet 

alles kunnen ’regelen’ maar wellicht kunnen we 

gezamenlijk wel een oplossingsrichting bedenken.

de enorme overkill aan verkeers-, aanduidings- en reclameborden 

mag wat mij betreft wel meer aandacht krijgen. Er moet overal wel 

ruimte voor zijn, maar mag het alstublieft een beetje minder...?

En zo zijn er vele thema’s waar wij met de fractie bestaande uit 

zes raadsleden en vier commissieleden mee bezig zijn. Vergis je 

overigens niet wat er allemaal op het bordje komt van de raad. 

Over vrijwel alles mag en moet de gemeenteraad wat vinden. 

Het prettige vind ik dat het hier in de gemeente Utrechtse Heu-

velrug over het algemeen in een goede onderlinge sfeer gaat. 

Ondanks politieke verschillen gaan we best prima met elkaar om 

en gaat de ‘strijd’ over de inhoud en niet over de mensen. Ieder 

partij heeft zo zijn idealen, maar wat mij betreft moeten wij als 

strikt lokale partij er vooral voor waken dat wij geen overvol-

le buitenwijk van de grote stad Utrecht worden, maar de rust, 

ruimte, het groene en cultuur-historische karakter, waarvoor 

onze streek zo geroemd wordt, koesteren en versterken. Daar 

werken wij met z’n allen hard aan! 

vervolg van blad 1

Uw zorg, onze zorg!

       

(vervolg van blad 1) Uitgelicht
Het Henschotermeer vinden wij een van de parels van onze 
Heuvelrug. Daarvoor is het essentieel dat het natuurlijk ka-
rakter bewaard blijft en dat ontwikkelingen niet mogelijk 
gemaakt worden die dit karakter aantasten en die de ‘piek-
momenten’ zullen vermeerderen. Dit is ook afgesproken met 
de provincie en onze buren, de gemeente Woudenberg. Aan 
die afspraken willen wij (ze) vasthouden, ook in de toekomst.

Daarom zijn we blij dat ons voorstel om dit ook zo op te 
nemen in onze ‘Omgevingsvisie 2040’ is aangenomen. Nu is 
het zaak te blijven zorgen dat de ‘Hens’ ook daadwerkelijk 
een parel blijft!

Ideaal is een (on)regelmatige uitgave van de 
vereniging Burger Vertegenwoordiging Heuvelrug 
(BVHlokaal).

Naast dit infoblad geeft BVHlokaal informatie via 
haar website www.bvhlokaal.nl en ook via Face-
book, Twitter, Instagram en LinkedIn.

Wilt u meer weten, neem dan contact met ons op 
via info@bvhlokaal.nl 

Wilt u lid worden? Ga daarvoor dan naar de aan-
meldpagina op onze website.

(vervolg van blad 3) 

met de omwonenden om advies te geven en om ons stembeleid 
in de raad te bepalen: Rijksstraatweg 4, De Oude Kolk, Engweg 
en het terrein achter de BP.

We hebben dit jaar ook ingestemd met het bomenherstelplan 
na de valwind: met meerdere experts is gekeken naar kwaliteit 
en mogelijkheden. Iedereen in het dorp ziet nu parkjes ontstaan 
op plekken waar grote partijen bomen geveld zijn door de val-
wind en we zien overal drukte rond de herplant van bomen en 
struiken in de getroffen lanen en straten.

Overberg
Er staan veel bouwplannen in de steigers. Naast de bouw van 
49 woningen van de ‘Ster van Overberg’ zullen de 16 ontbrekende 
woningen bij de Eindseweg gebouwd worden. Daarnaast zul-
len er plannen voor het voormalig justitieel/voormalig AZC ter-
rein van het rijk gemaakt worden in samenspraak met de in-
woners. Omdat dit nog een tijd kan duren is hier ook het plan 
om tijdelijke fl exwoningen mogelijk te maken. Dit lijkt ons een 
goed plan als het daarbij om een mix van inwoners zal gaan.


